

# SECRET

## ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS DOUANIERS ET LE COMMERCE

No. 201

SECRET/240

26 août 1977

Original: anglais

### NEGOCIATIONS AU TITRE DE L'ARTICLE XXVIII:5

#### Liste XVIII - Afrique du Sud

Le gouvernement sud-africain a fait savoir aux PARTIES CONTRACTANTES que, conformément au paragraphe 5 de l'article XXVIII de l'Accord général, il se réservait le droit de modifier la Liste XVIII - Afrique du Sud pendant la période triennale commençant le 1er janvier 1976 (L/4251).

Comme suite à cette notification, le gouvernement sud-africain a décidé de retirer la concession suivante de la Première Partie de la Liste XVIII - Afrique du Sud.

N° du tarif	Désignation des produits	Taux de droit	Négociateur primitif
ex 37.01	Plaques photographiques et films plans, sensibilisés, non impressionnés, en autres matières que le papier, le carton ou le tissu: Films et plaques pour la radiographie	Exempt	BX, US

La ventilation des importations de produits bénéficiant de la concession s'établit comme suit:

(Rand)

	1974	1975	1976	Moyenne triennale
Suède	17 705	5 936	4 000	9 214
Royaume-Uni	504 854	423 003	428 202	452 020
Belgique	1 056 012	1 428 816	1 110 783	1 198 537
Allemagne, Rép. féd. d'	4 989	1 659	3 615	3 421
France	8 514	6 481	2 020	5 671
Italie	1 336 613	1 518 505	660 922	1 172 013
Etats-Unis d'Amérique	1 204 075	1 352 004	1 629 181	1 395 087
	4 132 762	4 736 404	3 838 723	4 235 963

./.

# SECRET

## GENERAL AGREEMENT ON TARIFFS AND TRADE

No. 201  
SECRET/240  
26 August 1977

Original: English

### ARTICLE XXVIII:5 NEGOTIATIONS

#### Schedule XVIII - South Africa

The Government of South Africa has notified the CONTRACTING PARTIES that it reserves the right, in accordance with the provisions of Article XXVIII:5 of the General Agreement, to modify Schedule XVIII - South Africa during the three-year period commencing 1 January 1976 (L/4251).

In pursuance of this notification, the Government of South Africa has decided to withdraw the following concession in Part I of Schedule XVIII - South Africa:

Tariff item No.	Description of products	Rate of duty	Initial negotiator
ex 37.01	Photographic plates and film in the flat, sensitized, unexposed, of any material (excluding paper, paperboard or cloth): Radiographic plates and film	Free	BX, US

Import statistics for the goods covered by the concession are as follows:

(Rand)

	1974	1975	1976	Three-year average
Sweden	17,705	5,936	4,000	9,214
United Kingdom	504,854	423,003	428,202	452,020
Belgium	1,056,012	1,428,816	1,110,783	1,198,537
Germany, Federal Republic of	4,989	1,659	3,615	3,421
France	8,514	6,481	2,020	5,671
Italy	1,336,613	1,518,505	660,922	1,172,013
United States	1,204,075	1,352,004	1,629,181	1,395,087
	4,132,762	4,736,404	3,838,723	4,235,963

./.